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Van:   MRA-directie, Marten Boels, grondstoffenregisseur circulaire economie 

Datum:   25 juni 2024 

Betreft: Reactie op internetconsultatie Beleidsprogramma Circulair Textiel 

 

Beste heer, mevrouw,  

Via deze brief wil de Metropoolregio Amsterdam (MRA) graag een reactie geven op de internetconsultatie van 

het beleidsprogramma textiel van de Rijksoverheid. Wij zien deze brief als een formele bekrachtiging van 

punten die wij in eerder stadium ook informeel hebben kunnen meegeven.  

Wij zijn blij dat het beleidsprogramma textiel voortgezet wordt binnen het nieuwe kabinet. Het onderschrijft de 

behoefte van ondernemers, onderzoekers en inwoners uit onze regio om de waardeketen textiel met een 

integraal beleidsplan tegemoet te komen. En geeft ook aan dat wij een schonere, transparantere, 

natuurvriendelijker en sociaal rechtvaardige textielketen belangrijk vinden.  

In onze reactie willen wij u de volgende punten meegeven om het beleidsprogramma tot nog meer verbinding 

en impact te laten leiden.  

1) Ambitie en realisatie 

De ambities in het beleidsprogramma heeft u terecht hoog gesteld. Deze zijn in onze optiek ook haalbaar. 

Daarbij zou er meer balans mogen zijn in de maatregelen die voorgesteld worden, de verwachtingen van de 

producentenverantwoordelijkheid in uitvoering en de uitwerking van de maatregelen die op Europees niveau 

genomen zijn. Anders gezegd: wij denken dat er een stapje meer bij kan, mag en moet. En willen dan ook graag 

op Europees niveau beter samenwerken bij de implementatie van de Europese maatregelen.  

Laten wij met het voorbeeld reparatie onderbouwen wat wij bedoelen. In het beleidsprogramma wordt 

reparatie terecht benoemd. Maar net niet concreet gemaakt: heb je nu een recht van reparatie als consument, 

of worden fiscale prikkels benut om reparatie te bevorderen? In onze regio hebben verschillende gemeenten 

ervaren hoe reparatie, duurzaamheid en versterken van de koopkracht van minima goed samengaan. Dat 

vraagt wat ons betreft ook een inzet op Rijksniveau op reparatie. Denk aan een lager BTW-tarief voor 

kledingreparatie. Of het uitrollen van de Amsterdamse stadspas waarmee minima hun kleren tegen 

gereduceerd tarief kunnen laten repareren.  

2) Textiel verbindt circulariteit en economie door werkgelegenheid  

In uw beleidsprogramma wordt duidelijk dat de textielsector in transitie is vanuit het huidige nog veelal lineaire 

systeem naar een circulair systeem. Uit onderzoek dat door de MRA is uitgevoerd blijkt dat er ook veel 

werkgelegenheid mee gemoeid is: meer dan 100.000 fte’s zijn in een groeiende sector bezig met deze transitie. 

De MRA is daarbij groot vertegenwoordigd met ruim een kwart van deze werkgelegenheid en een regionaal 

toegevoegde waarde van € 4,5 miljard. Het meekrijgen van de sector is daarmee niet alleen een circulaire 

uitdaging, maar ook nadrukkelijk een economische.  
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3) Schaal, schaal, schaal.  

Wij zien twee terreinen waarin wij aandacht willen vragen voor schaalgrootte. Zowel in de circulaire esthetiek, 

hoe wij omgaan met kleding en mode, als bij de sorteer- en recyclecapaciteit.  

Voor circulaire esthetiek geldt dat er veel initiatieven zijn in Nederland, mooie ondernemers, kansrijke 

onderwijsprogramma’s. En dat deze nog onvoldoende integraal, op nationaal niveau een plek hebben. Waar zij 

daadwerkelijk opgeschaald worden. Al deze ondernemers bij elkaar zijn meer dan de som der delen. In onze 

regio werken wij hier ook hard aan. Zo heeft gemeente Amsterdam een fysieke plek ingericht voor deze 

ondernemers om samen te komen. En brengen deze kennis en expertise ook in binnen de Dutch Circular Textile 

Valley, als één van de eerste vier hubs. Wij willen vragen om in het beleidsprogramma zowel deze 

schaalgrootte van DCTV als de landelijke samenwerking te benutten en samen te brengen. Bijvoorbeeld door 

de rol van DCTV te bestendigen, met het oog op de innovaties en middelen die nodig zijn om de doelen in 2030 

te halenn.  Of een jaarlijks congres op deze thema’s te organiseren, of aan te sluiten bij bestaande congressen.  

Voor sorteer- en recyclecapaciteit geldt voor ons het monitoringsrapport van de Denim Deal als voorbeeld. 

Daaruit blijkt dat het mogelijk is om beweging te generen, om schaal bij elkaar te krijgen. Door te kiezen voor 

specifieke productgroepen en specifieke grondstofstromen: denim en wit katoen in dit specifieke geval. En oog 

te hebben dat de merken en designers onbekend zijn met de kansen en mogelijkheden van gereycled 

materiaal, en de sorteerders en recyclers ook onbekend zijn hoe deze goed bij de merken en designers te 

krijgen. 

In onze regio werken wij aan het opschalen door focus te leggen op niet-herdraagbaar materiaal. En willen wij 

u vragen daar meer sturing in te geven: in productgroepen en specifieke materiaalstromen. En tot een volgorde 

te komen: eerst katoen, of eerst wol, of eerst polyesther. Dat gaat helpen om op te schalen en kan helpen om 

DCTV een gerichtere rol te geven. 

Brede welvaart en postgroei in de textielsector 

Verder willen wij u meegeven dat wij graag samen met u het gesprek over brede welvaart en postgroei in de 

textielsector willen voeren. Wij hebben verkennend onderzoek laten uitvoeren wat postgroei in de 

textielsector betekent of kan betekenen. Hoe we daadwerkelijk tot minder textielgebruik kunnen komen.  

Een voorbeeld hiervan is ons aanbod om te onderzoeken welke specifieke onderdelen van de textielketen een 

economische waarde hebben (meestal de herdraagbare elementen) en welke een negatieve economische 

waarden hebben (meestal de niet-herdraagbare). Wij leggen op dit moment nog hoofdzakelijk de focus op de 

economische waardedragers. En zullen een stap gaan zetten naar negatieve economische waardedragers. En 

willen daarover graag met u in gesprek.  

Tenslotte willen wij u ter overweging meegeven om uw woordgebruik specifieker te maken. In de huidige 

woordkeuze staat recycling veelal voorafgaand aan hergebruik. In de volgordelijkheid gaat hergebruik echter 

voor recycling. Het zou mooi zijn om dit in het nieuwe beleidsprogramma terug te lezen.  

Met vriendelijke groet, 

Marten Boels 

Grondstoffenregisseur, Metropoolregio Amsterdam 


